[image: Description : Description : Description : Description : Description : Description : mae]


PERMANENT MISSION OF REPUBLIC OF MADAGASCAR
 TO THE SWISS CONFEDERATION AND TO THE UNITED NATIONS OFFICE IN GEVENEVA

Human Rights Council – 50th Session

Annual thematic panel discussion on technical cooperation and capacity-building 

STATEMENT BY THE REPUBLIC OF MADAGASCAR

ON BEHALF OF THE 10 BENEFICIARY DELEGATES REPERESENTING LDCs/SIDS SUPPORTED BY THE VOLUNTARY TECHNICAL ASSISTANCE FUND TO PARTICIPATE TO THE 50th SESSION OF THE UNITED NATIONS HUMAN RIGHTS COUNCIL 
4 July 2022
Mister President,
I have the honor to deliver this joint statement on behalf of the delegates that received support from the Trust Fund to participate in the 50th session of the Council, which are: Angola, Benin, Burkina Faso, Cambodia, Ethiopia, Gambia, Guinea-Bissau, Jamaica, Maldives and Madagascar. 
First of all, we would like to extend our heartfelt commendations to the High Commissioner on her brilliant tenure as head of the Office and on the sterling results achieved during her mandate.
The Council session involves discussions on global human rights concerns and allowed States to take part in the promotion and protection of human rights. 
Thanks to the support of the Trust Fund, we were able to fully participate in this session by delivering statements during plenary meetings, intervening in informal consultations, and offering a unique perspective to the discussions; thereby contributing to universal engagement and meaningful inclusivity in the functioning of the Council. We are particularly proud for having participated to the commemorative event of the 50th session of the HRC.
In light of this, the 10 recipient States would like to take this opportunity to salute the remarkable work of the Fund, thank the donor states for their kind contribution and appreciate the Secretariat for all the logistical aspects related to our participation.
Finally, we encourage States to continue to support this important mechanism and advocate for its further continuation and operationalization throughout the UN system. 
We thank you. 



FRENCH VERSION

Monsieur le Président,

J’ai l'honneur de prononcer cette déclaration conjointe au nom des 10 États ayant bénéficié du soutien du Fonds d’affectation spécial pour leur participation à la 50ème session du Conseil qui sont : l’Angola, le Bénin, le Burkina Faso, le Cambodge, l'Éthiopie, la Gambie, la Guinée-Bissau, la Jamaïque, les Maldives et Madagascar.

Avant tout, nous souhaiterions adresser nos vives félicitations à Madame le Haut-Commissaire pour son brillant mandat à la tête du Haut-Commissariat et pour les résultats encourageants auxquels elle est parvenue. 

Les sessions du Conseil impliquent des discussions sur des préoccupations mondiales dans le domaine des droits de l’homme. A cet égard, il est important que chaque pays, prenne part à ses travaux afin de contribuer efficacement à la promotion et la protection des droits humains, à l’échelle mondiale. 

Grâce à l’appui du Fonds d'affectation spéciale, les délégués ont pu participer à cette session en délivrant notamment des déclarations lors sessions plénières et en intervenant dans des consultations informelles, contribuant ainsi à l’engagement universel et l’inclusion significative dans le fonctionnement du Conseil. Nous sommes particulièrement fiers d’avoir pu participé à l’évènement commémoratif de la 50ème session du Conseil.

Aussi, les 10 États bénéficiaires de ce Fonds d’affectation spéciale souhaiteraient saisir cette opportunité  pour saluer le travail remarquable du Fonds, remercier le Secrétariat pour la formation qui nous a été dispensée ainsi que la coordination de tous les aspects logistiques liés à notre participation.

Enfin, nous encourageons les États contributeurs à persévérer dans leur appui afin de pérenniser cet important mécanisme et de plaider en faveur de sa généralisation à tout le système des Nations unies.

Je vous remercie.
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